
Lehetséges-e III/III-as kettős könyvelés?
Elképzelhető-e, hogy a hír

hedt, Dzerzsinszkij alapította 
KGB-nél megtalálhatóak a ma
gyar III/III-as főcsoportfőnök
ség ügynökeinek listái? Ezt a 
kérdést a témában hivataluknál 
fogva érintett magyar politiku
sok másként látják. A német 
hírszerzés viszont — állítja egy 
dokumentumfilm, amelyet a 
Német Televízió I-es csatorná
ján vetítettek— elkérte és meg 
is kapta a Stasi egykori ügynö
keinek listáját. Vajon elképzel
hető-e kettős könyvelés a 
III/III-as főcsoportfőnökség és 
a KGB viszonylatában is.

Erről kérdeztük Kövér Lász
lót, a Fiatal Demokraták Szövet
ségének frakcióvezetőjét, aki 
több mint két évig az Országgyű
lés nemzetbiztonsági bizottságá
nak elnöke volt. Gálszécsy And
rást, aki viszont több mint két 
évig tárca nélküli miniszterként 
felügyelte a Nemzetbiztonsági 
Hivatalt, valamint elődjét, Boross 
Péter belügyminisztert.

Kövér László: — Informá
ciókkal rendelkezve annak a kor
nak a viszonyairól, nagyon is el
képzelhetőnek tartom. Illetve 
egyáltalán nem tartom kizártnak. 
Inkább a kettős könyvelés tányé
ré voksolnék, mint az ellenkező
jére.

— Ezek szerint a listákhoz el
vileg hozzá lehetne jutni.

— Nem állítottam azt, hogy 
minden — a Belügyminiszté
riumban keletkezett — dokumen
tumnak feltétlen fellelhetőek a 
másolatai a KGB utódszervezeté
nek archívumában. De feltételez
hetően szelektált anyagok és nyil
ván fontosabb dokumentumok 
másolatai tulajdonukban lehet
nek. Ha ez így van, akkor aligha
nem kizárt, hogy visszakapjuk 
őket. Nincs olyan titkosszolgálat 
a világon, amely az általa meg
szerzett információkat felfedné, 
és visszaszolgáltatná. Hiszen 
ezáltal felfedné esetlegesen az in
formációinak forrását is.

Boross Péter belügyminisztert

meglepte a kettős könyvelés öt
lete.

— Ha ez a hír így hangzott el 
a német televízió műsorában — 
mondja—, akkor én ezt feltétlen 
kontrolláltatom. Ami másnak jus
sa, az nekünk is jussunk. Ha ez 
így van, akkor én is feltétlenül lé
pek ez ügyben. De megjegyzem, 
ez nem szokás. Korábban már 
kértem különféle külföldi szerve
zetektől különféle dolgokat, de ez 
mindig kétséges vállalkozás.

Gálszécsy András, a Nemzet- 
biztonsági Hivatal egykori elnö
ke: — Nem tartom elképzelhető
nek, és soha még csak erre utaló 
jelet sem lehetett felfedezni. Még 
csak erre vonatkozó „fülest” sem 
kaptam a titkosszolgálatnál meg
maradt. illetve eltávozott szakem
berektől. Az elképzelhető, hogy a 
belső elhárítás vezetőit ismerték, 
hiszen voltak összekötők, de az 
ügynökök listáját biztos, hogy 
nem ismerték.
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